
Várpalota Város Önkormányzati Képviselő-t estü le te  
8101 Várpalota. Gárdonyi Géza u. 3 9.
Telefon: 72-444 Pf. 76.

Száma : / I 990.

J e g y z ő k ö n y v

Készült; Várpalotán a Helyi Önko rm ányzati Képviselő-testület 
1990. december 21-én, délelőtt 9.00 órai kezdettel 
megtartott üléséről.

'• Az_ülés h e l y e : a Városháza föld szinti tanácsterme

Leszkovszki Tibor polgármester,
Domokos István alpolgármester,
Dr. Czeidli István jegyző,
Lukáts András, Kerekes  István, Dr. Szabó Gyula, 
Csővári János, Dr. Buzási István, Angyal Péterné, 
Miskolczi Ferenc, Tóthné Dr. Bakonyi Csilla, T ö r 
zsök Károly, Lancz m a n n  József, Vámosi Tibor, Pa- 
tonai József, Czifra László, Papp Gyula, Márhof-- 
fer György, Lengyel Csaba, Veiszhaupt Sándor, Dr. 
Szilágyi Tibor, Csis zá r Ernő, a helyi ö n k o r m á n y 
zati k é p v i s e l ő - t e s t ü l e t  tagjai

Távolmaradását bejelentette:

Ifj. Bátor Antal, D r . Huszár Pál, Szalai Tivadar. 
Dr. Nagy Tibor, Magy ar  István képviselők

L _e_ s _z_ k _o_ v _s_ z k i _ I i b o r i

Tisztelt Képviselőtestület!
Hölgyeim és Uraim! Kedves Mun ka társaim!

A mai napra összehívott képviselő-tes-tületi ülésünket megnyitom. 
Megállapítom, hogy a k é p v i s e l ő - t e s t ü l e t i  ülés határozatképes, 
ugyanis a jelenléti ívből kitűnik, hogy a mai ülésünkön 21 fő 
képviselő megjelent. Távo l m a r a d á s át  bejelentette 5 fő k é p v i s e 
lő .

Mielőtt napirendi pontok tárgya lá sá ra  rátérnénk, átadom a szót 
Madaras Annamáriának, a Művelődési, Ifjúsági és Sport Osztály 
vezetőjének.



2

M _a_ d _a_ r _a s _ A n n a m á r i a :

Madaras Annamária, a Művelődési, Ifjúsági és Sport.. Osztály veze
tője megemlékezett a Demokrat ik us  Ma gyarország évfordulójáról.
(A megemlékezés szövege mellékelve.)

L _e_ s _z_ k _o_ v _s_ z _k_ i _ T i b o r :

Köszönöm szépen a megemlékezést! Tisztelt Képviselőtársaim! 
Kérdezem, hogy a napirendi pontok tárgyalása előtt van e v a l a k i 
nek bejelentése?

Amennyiben nincs, úgy engedjék meg, hogy javaslatot tegyek mai 
ülésünk napirendi pontjaira.
Javasolom a Tisztelt Ké pviselő-testületnek, hogy a meghívóban 
közölt napirendet tárgyaljuk a következ ők  szerint:

1.) Az önkormányzatnak a tanácstól örökölt vagyoni h elyzeté
ről szóló táj ékoztatás

2.) 1990. évi gazdál kodá s várható teljesítési adatai, ezzel 
kapcsolatos teendőink

3.)_Előszámítás - a mai in formációink alapján - az 1991. év 
______bevételeiről és.. kiadásai ról------------  ----  -------

4.) Vegyes ügyek / 2 4 /

Megkérdezem képvis el őtá rsaim at , hogy van-e valakinek módosító, 
vagy más napirendi javaslata?
Amennyiben nincs, kérem, hogy aki az előbb beterjesztett t á r g y 
sorozattal egyetért, kézfele m e l é s se l  jelezze.

Megállapítom, hogy a k é p v i s e l ő - t e st ü l e t  a napirendi javaslatot 
egyhangúlag elfogadta.

1 ) Az_önkormányzatnak'_a t a n á c s t ó l _ ö r ök ö l t _ v a g y o n i _ h e l y z e t é r ő l  
tájékoztatás

L _e_ s _z_ k _o_-v _s_ z _k_ i _ _ T i b o r

Az örökölt vagyonnal kap cs ol atban az ülés előtt kiosztásra k e 
rült anyaggal együtt kérem a kiküldött anyagot áttekinteni. 
Összegzésben, 1 576 927 eFt ny il vántartási értékkel számbavett
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vagyonnal rendelkezik - jelen információink alapján - az önkor
mányzat. Ez nem piaci érték, jelentősen eltér a piaci érték e t 
től pozitív irányban.

Megkérdezem képviselőtársaimat, a tá jékoztatóval ka'pcsolatban 
kinek van kérdése?
Vélemény, hozzászólás?

I _ö r _z_ s _ö_ k _ _ K á r o 1 y :

A Pénzügyi Ellenőrző Bizottság tegnapi ülésén többek között ezt 
a jelentést is megvizsgálta , Az előzetesen kiküldött jelentés-* 
ben az intézményi vagyon szerepel csak, a város nagyobb vagyonát 
képező lakás és nem lakás céljára szolgáló létesítmények ebben 
nem szerepeltek. A ma reggel kapott jelentés erről a vagyonról 
bizonyos tájékoztatást ad, de nem lehet ös szehasonlítani a Pénz
ügyi Osztály jelentésével, mely jóval bővebb és konkrétabb. Ezt 
mindenképp áttekinthetőbbé, konkrétabbá kell tenni.
A vagyon nyilvántartási értéken szerepel, jó lenne a forgalmi 
értéket ismerni, amit a bizott sá g is felvetett. Állásfoglalásunk, 
hogy csak abban az esetben érné meg, amennyiben a tényleges for
galmi érték alapján lenne ké pe zh et ő a felújítási hányad és azt 
a központi köl tségvetésből megkapnánk. Egyébként a többletkiadás 
nem indokolt. Ezért a tájékoztatást nyilvántartási érték szeri n
ti vagyonnak tekintsük.

L_e_s_z_k_o_v_s_z_k_i_ Tibor^

Annyit szeretnék mondani, hogy a jövő évtől a tervezetek szerint 
a kimutatásban szereplő lakások felújítás ár a központi támogatást 
nem kapunk. Tehát t ulajdonképpen saját gazdálkodásunk eredményé
ből kell azt az összeget fedezni, ami a lakások felújítására szük
séges .
Köszönöm a bizottsági tájékoztatót!
Ehhez a kimutatáshoz egy ré sz le te s listát tudok küldeni, - hol m i 
lyen lakás van, utca, ház szám szerint, milyen összetételű, - 
amennyiben ezt képv i s e l ő t á r sa i m  igénylik.

C _z_ i _f_ r _a_ _ _L_á s_z_l_ój

Tudomásom szerint Ármás János a Földhivatalnál kigyűjtötte a je
lenlegi önkormányzat tulajdonát képező mezőgaz da sá gi  ingatl an o
kat. Szeretnék egy kimuta tást - csak mennyiség be n - a mezőgazda- 
sági ingatlanokról, mert azt hiszem a jövőben ennek elég nagy sú
lya lesz.
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L_e_s_z_k_o v_s_z_k_i__Tibor :

Más kérdés, kiegészítés, vélemény?

Dr._B_u z á s _ i _ __I_s_t_v_á_n_:

Szükségesnek látom bizonyos vagyonmozgás lehetőségeinek a m e g 
teremtését is. Pénzügyi helyzetünk javítása érdekében fel k e l 
lene mérnünk melyek azok az ingatlanok az önkormányzat t u l a j 
donában, amelyek forgalomképesek, értékesíthetők, ezeknek mi a 
forgalmi értéke. Ennek előkészíté se  után lehet vitatkoznunk, 
hogy ebből mit értékesítünk, milyen áron.

• L _e_ s _z_ k _o_ v s_ z _k_ i _ _ T i b o r

A mai nap folyamán egy konkrét ügy kapcsán az értékesítésre, fel
tételeire visszatérünk. Adott ingatlan esetében, amennyiben ér
tékesítésre kijelöljük, a felértékeltetését is elvégezzük. De az 
egész vagyonra kiterjedően ez egy nagy összeg lenne. Mindig csak 
a konkrét ingatlan esetében kérünk értékbecslést.

Tessék képviselőtársaim, kinek van még véleménye, észrevétele?

Kérdezem kép viselőtársaimat, hogy a tájékoztatót a testület a kö
vetkező kiegészít és sel elfogadja-e:

Törzsök Károly által a bérlakásokra vonatkozó címlistát a b i z o t t 
ságnak megküldjük, Czifra László képviselőtársam által javasolt 
kimutatást a mezőgazdasági ingatlanokról, elkészítjük és az ért é
kelést mindig 1-1 konkrét ingatlanra vonatkozóan kész íttetjük el.

A képviselőt es tület 20 szavazat ta l 1 tartózkodással a következő 
határozatot hozta:

Í Z / I ^ Z O i / X I I . ^ l ^ ^ s z á m i ^ k é p v i s e l o - t e s t ü l e t i ^ h a t á r o z a t

Vár pa lota:Város Önkorm ányz at i ké pviselő-testülete "az önkor
mányzatnak a tanácstól örökölt vagyoni helyzetéről szóló tá
jékoztatást a követ ke ző  k i e gészítésekk el elfogadta.
A polgármester a V á r o s g a z d á l k o d á s i .Vállalat kezelésében levő 
lakások és nem lakás céljára szolgáló helyiségek címjegyzékét 
megküldi a Pénzügyi Ellenőrző Bizottságnak, valamint a jelen
legi információink alapján az önkormányzati tulajdonban lévő 
mezőgazdasági ingat lan ok ró l készített mennyiségi kimutatást 
Czifra László képviselőnek.

Felelős: Polgármester 
Határidő: 1991. január 20.



5

2*) 1990_1_éyi_gazdálkodás várható telj esítési adatai

L _e_ s _z_ k _o_ v _s_ z _k_ i _ _ T i b q r :

Megk ér de zem  Fürjes Lászlónét, hogy van-e kiegészítése az a n yag
hoz?

F _ü_ r _j_ e _s_ _ _L_á_s_z_l_ó n_é_:

Tisztelt Ké pv is elő-testület!
K ieg és zítés ként elmondanám, hogy a 2. számú mellékletben a tár
sadalombi zt osítás i fi na nszírozásnál megjelölt 1.500 eFt hiány 
a járó és fekvőbeteg ellátásnál jelentkezik. E feladatot a tár
sadalom bi zto sítás finanszírozza. A legfrissebb információm s z e 
rint a társadalom biztosítási igazgatóság az évközi áremelke dé 
sek ellent ét el ez ésér e közvetlenül az intézet számára pénzeszközt 
biztosított, így az intézménynek most már jelen pillanatban ez a 
működtetési hiánya nem áll fenn, abból az összegből ezt a részt 
fedezni tudják.

L_e_s_z_k o_v_s_z_k_i__Tibor: 

Kinek van kérdése?

D r . _ _5_ z _i_ 1 _á_ g _y_ i _ _ I i b o r

A Műszaki Osztály költs ég veté si  hiánya miből adódott?

F _ü_ r _j_ e _s_ _ L á s z_l_ó_n_é_:

1990. év elején olyan probléma jelentk ez et t Inota térségében, 
amelyet közvetlen életv eszély elhárítása céljából meg kellett 
oldani. Ez volt az az bizonyos szikla-eltávolítás , amelynek a 
bekerülési költsége 3 600 000 Ft volt. Ez a 3 600 000 Ft a M ű 
szaki Osztály fe la da tk öré be  tervezett munkál at ok ná l nem volt 
betervezve. Erre a feladatra az Állami Biztosító kármegelőzés 
címen 1 millió forintot bocsátott rend el kezésükre, és így a 
különbözet 2 600 000 Ft.

L _e_ s_z_k_o_v_s_z_k_i__Tibor:

Kérdezem, Dr. Szilágyi Tibor képv is el őt ár sam,  a választ elf o
gadja-e?

D r . S z i l _ á g y i _ T i b o r :

I g e n .
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V _á_ m _o_ s _i_ J_i_b_°_r_:

Az 1-es számú mellékletben van egy részvényeladásból származó
10 millió forintos teljesítés, a 3-as számú mellékletben egy 
nem beruházási célú felhasználás, részv én y- vá sárl ás  címén 10 
millió forint összegben. Erre szeretnék választ kapni, ez mit 
takar?
A költségvetési hiányokkal kapcsolatos an  szeretném megkérd ez 
ni, hogy a Bán Aladár Általános Iskola, valamint az Ady l a k ó 
telepi Általános Iskola mit tett évközben annak érdekében, hogy 
költségvetési hiánya ne forduljon elő, és történt-e fele lő ss ég 
re vonás.
A hiány megelőzése miatt javasolom, hogy az 1991. évi költség- 
vetés megállapításánál az intézmén ye k vonatkoz ás áb an szig or úb 
ban járjunk el.

F _ü_ r _j_ e _s_ _L_á s z 1 ó_n é_:

Ez év májusában került sor a Fel sz ab ad ul ás  út 22. szám alatti 
ingatlan, a volt MSZMP székház használati jogának az átadására 
az Országos Kereskedelmi Hitelbank Részv én yt ár sasá g részére.
Ez az átadás 63 millió forint elle né rt ék én ek a megfizetése m e l 
lett történt olyan feltétellel, hogy az Országos Kereskedelmi 
és Hitelbank 10 millió forint értékben részvényt ad el nekünk.
Az 33 millió forintot azonnal átutalták és 10 millió Ft érté k
ben részvényt vásároltunk. Ezt a 10 millió Ft értékű részvényt 
október hónapban értéke sít ettük - névértékben visszavásárolta 
a hitelbank - és ezt a mozgást tükrözi a bevételi oldal.

Az iskolák költségvetési hiányával kapcs ol at ba n elmondanám, hogy 
az 1990. évi költségvetés tervezésénél  dologi automatizmussal 
nem számolhattak az intézmények, az áremelés ellentételezésére 
nem kaptak a központi kö ltségvetésből plusz támogatást.
A hiány egy részét előző évről is hozták az iskolák. A megh a t á 
rozott bérköltség kifizetése után fennmaradó összeg szinte csak 
az energiaköltséget fedezte, e s z k ö z b eszerzé sre csak minimális 
összeget tudtak fordítani.

Azzal kapcsolatban, hogy mit tettek a hiány csökkentésére, e l 
mondanám, hogy például a Műszaki Osztálynál 2,6 millió Ft volt 
a várható hiány, de sze rvezéssel és feladatok átcsoportosításá
val azt úgy csökkentették, hogy p illanatnyilag 2,005 millió Ft.

L _e_ s_z_k_o_v_s_z_k_i__Tibor:

Vámosi képviselőtár sam elfogadja így a választ?

V á m o s i  Tibor:

Nem mondhatnám, hogy megnyugtatott a válasz, nem hiszem, hogy
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az utolsó hónapban kellene csak jelezni, hogy valamely intéz
mény gondban van és hogy működési zavarai ne legyenek, hitelt 
kelljen felvenni. Szerintem az év minden hónapjában figyelni 
kell a lehetőségekre.
A Műszaki Osztálynál felhozott m e n t s é g e k e t  nem tudóin elfogad
ni, a Lenin u. 33. sz. alatti ház b o n tásánál is lehetett v o l 
na csökkenteni a költségeket, de erre későbbi ügynél majd visz- 
szatérünk.

I ° r z s ö k  Károly:

Az adatok áttanulmányozása alapján a k övetkeztetést le kell 
vonni az intézmények, gazdálkodó  szervek vezetőinek is. Ezeket 
a tanulságokat próbáltuk mi a j a v a s l a t u n k b a n  összegezni, ismer
tetni. Az önkormányzat műk ödteté si  terü l e t é b e  tartozó feladatok 
közül a legnagyobb tételt az i n t é z m é n y e k  gazdálkodása teszi ki. 
‘Ennek alapján mi elsősorban az intéz m é n y e k  gazdálkodását, k ö l t 
ségvetési keretét és a felhas ználását, pénzforgalm át  néztük meg 
és próbáltunk valamilyen k ö v e t k e z t e t é s r e  jutni.

Számításokat végeztünk az inté z m é n y e k  vonatkozásában, hogy az 
óvodás, illetve az iskolás korú g y e r m e k e k n é l  az egy főre jutó 
ellátás költsége átlagosan hogyan alakul. Ennek alapján v égez
tük el az intézmények között az összehasonlítást. M e g á llapítot
tuk, hogy az Ady lakótelepi iskola hiány a szerintün k az al ulfi
nanszírozásból adódik.

Bán Aladár iskola mutatói a városi átlaghoz képest magasabbak, 
így a kérdés, hogy a hiány oka esetleg nem gazdálkodási p r o b l é 
mából adódik-e. Ezt egyértelműen m e gállapítani nem lehet, mivel 
az építmények sajátosságai t ö b b l e t k ö l t s ég e k e t  okozhatnak, (pl. 
a tágasabb épületben magasabbak a világítás, fűtési költségek.)

Javaslataink a következők:
1. Az önkormányzat a következő évben az intézmények működési k e 

reteit az indokolt eltérések figyele mb e vételével állapítsa 
m e g .

2. A gazdálkodási hibából be kö vetkező költségvetési k e r e t t ú l l é 
péseket az önkormányzat ne finanszírozza. Az intézmény, ha
a saját hibájából lépte túl, kérjen a másik intézménytől 
kölcsön, amit visszafizet a következő évben.

3. Javasoljuk, hogy az intézmények nagyja ví tá sa ikat , k a r b a n t a r 
tásaikat nyilvános pályázaton hirdessék meg és a pályázatok 
közül válasszák ki a jót, de a legolcsóbbat.

4. Az önkormányzati hivatal vá ll alkozás közvetítési lehetőséget 
hozzon létre az intézmények ré szére (pl. hirdetőtábla útján)

5. Az önkormányzat garantálja, hogy az egyes intézményeknél k e 
letkező pénzmarad vá nyt az intéz mé ny  a következő évben m e g k a p 
ja. (Ez meg akadályozza az eset le ge s év végi,esztelen k ö l t e k e 
zést.)



6. Az intézmények a cél támogatást jelentő pályázatokat m a x i m á 
lisan használják ki bevételeik növelése céljából.

L _e_ s _z_ k _o_ v _s_ z _k_ i _ _ T i b o r i

A bizottság által ja vasoltakhoz is kérem képviselőtársaim  h o z 
zászólásait .

L a n_c z m a_n_n_ József^

Mi tette szükségessé a Thuri Gimnáziumnál az 1 millió forinttal 
szemben 2 millió forintos ka zánfelújítást?

M_a_d a r_a_s Annamária:

A szünet után meg tudjuk kérdezni a műszaki ellenőrt.

V _á_ m _o_ s _i_ T i b o_r_:

A bizottság javaslatait jónak tartom, hasonlóan gondolkodtam én 
is. Szerintem az intézmények mutatóit intézm én ye nk ént kellene 
vizsgálni, azokat összehasonlí tani  (például a fűtés legköbméte- 
renkénti összege egyedi illetve távfűtés esetén, a k i h a s z n á l t 
ság foka...) így az in tézményeket rá lehetne szorítani a minél 
észszerűbb gazdálkodásra. A gazdasági vezetőknél pedig j a v a s 
latot kérni, hogyan tudnak gazdá lk od ni  a kisebb összegű költség- 
vetésből nem 10, hanem 12 hónapig.

L _e_ s _z_ k _o_ v _s_ z _k_ i _ _ T i b o r i

A mutatók részletes bonc ol gatá sá t most ne végezzük el az i ntéz
ményeknél, mert egy-egy gazdálkodó  egység több óvodát illetve 
iskolát takar. Mindenképp egy mélyebb bontást igényelne, de a 
jövő évi költségvetés elk és zí té sé nél kö vetendő szempont lehet. 
Várpalotán a távfűtés egy lé gk öb métere 198 Ft, Pétfürdőn n o v e m 
ber 1-ig 256 Ft volt, amit 80 %-kal emeltek. A gimnázium e g y e 
di fűtésénél a légköbmétere nkén ti  összeg kiszámítása nagyobb 
feladat, de a kés őbbiekben a gazdasági vezetőnek erre is oda 
kell figyelni. Az épület jobb kihaszná l t s á gá t  a jövőben akár 
bérbeadással is lehet javítani.

C s i s z á r  Ernő:

Az ifjúság-politikai célokra megjelölt  összeget mire fordí t o t 
ták?
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M_a d _a_ r _a s__Annamária:

A Művelődési Osztály százezer forint felett rendelkezett, m e 
lyet az Alsóörsi tábor működtetésére és a Gy ermeknap re nd ezé
sére használt fel.

F_ü r j_ e _s_ _ L_á_s_z_l_ő_n_é_:

A választ a következ ők ke l egészíti ki:
A kór há z-rek on strukc ió  elh atározásakor a tanács kötvényt b ocsá
tott ki, amelyből a Péti KI SZ-szervezet 200 000 Ft, az Alumini- 
umkohó 400 000 Ft, és a Bánya KISZ-sz er ve zet  1 millió forint 
értékben vásárolt kötvényt. A kötvény visszafiz et ése 1989-től 
kezdődött, 1990-ben ez konkrétan az említett 3 szervezet r észé
re 256 000 Ft-ot jelentett, és ezt az összeget szerepeltettük 
az ifjúság-politikai céloknál.

D r ̂  _ _S_ z _i_ 1 _á_ g _y_ i _ _ I i b o r

Kérdezném, hogy a költség ve té si  hiányos iskolák hozzájárultak-e 
a Krúdy szobor vásárlás áh oz ?

M a d _ a _ r _ a s _ A n n a m á r i a £

A Bán Aladár Általános Iskola 5 000 Ft-tal, az Ady lakótelepi 
iskola 20 000 Ft-tal járult hozzá.

M_i s k_ o _1_ c _z_ i _ Ferenc :

Az 1-es számú mellékl et ben  az eredeti és a módosított előirány 
zat, illetve a várható teljesítés összege között több esetben 
eltérés mutatkozik: így a lakossági adóknál, a lakás eladásból 
származó bevétel, (az eltérés a szövegesnél még külön megta l á l 
ható) a te le kha sználati díjnál, a te lepülésfejlesztési hozzájá
rulásnál. Miből adódik az eltérés?

F _ü_ r _j_ e _s_ _ J__á_s_zJ._ó_n_é_:

A lakossági adók esetében előre nem mérhető fel, hogy az a d óha
tóság az évi adóe ll en őr zé sek során milyen összegű adóhiányt tár 
fel, ebből adódik a többletbevétel. A településfejlesztési  h o z 
zájárulásnál az előző évek tapasztalata alapján kalkuláltunk a 
305 000 forintos bevétellel, mivel kisebb mértékű volt a m é l t á 
nyosságból történő törlésre irányuló kérelem, így a tervezett
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hez viszonyítva magasabb a befizetés. A lakáseladásból származó 
bevételnél a kiesést az okozza, hogy valamennyi értékesítésre 
szánt lakásra még a lakosság köréből nem jelentettek be vásár 
lási szándékot. A szöveges előt er je sztésb en j e l z e t t . 35 millió 
forintos bevétel kizárólag a most átadásra kerülő - egyrészt az 
Inotai Alumíniumkohó kijelölésével, másrészt a lakásügyi h a t ó 
ság kijelölésével - lakások értékesítéséből származna, míg az
1-es számú melléklet az egész évi bevétellel számol. A telek
használati díj a kiesést a Péti Nitrogénműv ek  Rt. tele khaszná
lati díj fizetésének elmulasztása okozza.

L _e_ s _z k _o_ v _s_ z _k i _ T i b o r :

Amennyiben több kérdés nincs, térjünk át a határozati javasla
tok tárgyalására. Megkérem Fürjes Lászlóné kolléganőt, a t estü
lettel ismertesse az élő te rjesztésb en szereplő 27 millió forint 
hitelfelvétellel kapcsolatban, hogy jelenleg milyen összegre 
lenne szükségünk.

F _u_ r _j_ e _s_ _ _L_á_s_z_l_ó_n é :

Pillanatnyilag az intézmények finanszírozá sára  5 millió fo rint
ra van szükségünk. 20 260 000 forint az az összeg, amely' a már 
nálunk lévő kiegyenlítetlen számlák összegéből, illetve a múlt 
évi hitel vissz afizetésének me gk ez déséből adódik. így 25 millió 
forint jelenleg a hiányunk abban az esetben, ha a lakások é rté
kesítéséből nem folyik be bevétel. Termé sz et es en  amennyiben a 
lakáseladásból bevételünk lesz, úgy a szükséges összeg csökkenni 
fog. A hitel visszafizetését pedig a la káseladásból befolyt ösz- 
szegekkel rögtön megkezdjük.

M i s k o _ l _ c z i _ F e r e n c :

A következő hitelfelvételi felhatalmazásnál nem értem, hogy a 
20 millió forintot hogy fedezi a hét darab lakásból származó 
árbevétele, van ennek realitása?

F _ü_ r _j_ e _s_ _ _L á s_z_l óné :

A hét lakásból befolyó összeg csak egy része, a másik felét a 
központi költségvetésből utalt támogatás időarányos része k é p e z 
né. Mint az előte rjesztésben utaltunk rá, azért van szükség a 
20 millió forint hitel felvételére, mivel gyakorlat szerint a 
személyi jövedelemadó bennünket érintő részének a visszautalása 
a hó közepéén várható, de már addig is jelentős kiadásokkal kell 
s z á m o l n u n k .
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V _á_ m _o_ s _i_ _ Ti b o r_:

Melyik b a n k t ó l v e s s z ü k  fel a hitelt, mivel a 22 százalékot n a 
gyon alacsonynak tartom. Mi a biztosíték a lakások eladására, 
nem lehetne-e csökkentett árral, például 15 százalékkal a m e g 
maradt lakásokat értékesíteni. Az OTP hogyan utalja át a l a k á 
sok érétkesítéséből befolyt összeget?

L _e_ s z k_o_v s z k i_ Tibor:

A számláinkat vezető OTP-től vesszük fel a hitelt, ebből adódik 
a kedvezmény. A kamat, ha éven belüli, akkor 22 százalék, ha át
húzódó, akkor 27 százalék, ezért mindenképp arra kell töre k e d 
nünk, hogy csak a szükséges összeget vegyük fel az idén. A lak á
sok csökkentett áron való értékesítése nem lenne tisztességes 
azokkal a vevőkkel, akik teljes áron megvásárolták. Az értékesí
tésnél a kockázatot vállalnunk kell. Az OTP az - eladott-lakásoknál 
mindig a teljes vételárat utalja át az értékesítések so rrendjé
ben .

D r . _B_ u _z_ á s_ i _ I s t v á n :

Valóban nem lenne szerencsés a lakások ér té ke sítésének c s ö kken
tése, de néha számításokat kellene végezni, hogy mi okoz több 
bevételkiesést, esetünkben az árleszál lí tá s vagy a felvett h i 
tel kamata?

L _e_ s _z_ k _o_ v _s z _k_ i _ _ T i b o r ±

Megérkezett Németh László, aki Lanczmann József korábban el hang
zott kérdésére válaszol.

N _é_ m _e_ t _h_ _ _L_á_s_z_l ó :

A gimnáziumban az utóbbi években tönkr em en te k a kazánok, és az 
egész rendszer elavulttá vált a több mj.nt 25 éves használat alatt 
Tervet készíttettünk a kazán-üze m re ko nstrukciójára. Az első terv
3 és fél millió forintos költséggel carboro bo to s rendszer b e v e z e 
tését javasolta, de a meg va lósí tá st  pénze sz kö zö k hiányában e l v e 
tettük. 1989. telén k é n y s z e rhelyzetbe kerültünk, azonnal kellett
4 kazánt cserélni, mivel teljesen lehetetlnenné vált volna az is
kola fűtése. Ezt követően készült hagyomán yo s kazánok felújítá
sára egy terv, amelyet pályázat út já n^másfél millió forintos r á 
fordítással egy vállalkozó nyert el. Ő felajánlotta, hogy s zaka
szos kivitelezésben, de a már korábban készült terv felhasználá


